

Pui Shing Catholic Secondary School

School Circular

"The prayer of a righteous man is very powerful." -James 5:16

No. S047E/22-23

5th December, 2022

Dear Parents,

Important Issues related to S3 First Term Examination

The First Term Examination of our school falls between 5th January 2023(Thursday) and 18th January 2023(Wednesday). The scopes for revision for subjects are listed in the Annex for your reference. It is recommended that parents could give guidance for students to prepare for the examination.

During the examination, students are required to wear school uniform and arrive at school before 8:00 as usual. They should bring their own stationery and subject materials for study 20 minutes before the start of the examination. Unless with the request of teachers, students can leave shortly after the end of examination scheduled each day. If there is no examination scheduled on the day, students should stay at home and do revision for the examination.

18th January 2023(Wednesday) is a reserved day for examination if there is any unexpected condition that leads to the suspension of the examination. For instance, if EDB announces the suspension of classes because of bad weather, the examination will be held on the reserved day. If there is no suspension of examination, students are not required to go to school then.

If the student is absent because of sickness during the examination, parents should apply for sick leave by E-Class App or phone (2445 0800) in the period 7:30 to 8:00. It is a must to submit a valid medical certificate within 3 school working days when the student comes back to school. For Personal Leave, the application must be applied by E-Class App or parents letter within 3 school working days in advance.

Students are advised to make good use of their time to prepare well for the examination. Should there be any enquiries, please feel free to contact our staff at the General Office at 2445 0800.



Mr. Kwok F. W.
Principal



(No. S047E/22-23)

Reply Slip

Having read the above Important Issues related to S3 Second Term Examination, I would give guidance for my children to prepare for the examination.

Name of student: _____ Class: _____ Class no.: _____

Parents' signature: _____

Parents' name: _____

Date: _____

2022-2023年度 上學期考試時間表
中三至中四

日期	中三						中四					
	3A	3B	3C	3D	3E	3屏	4A	4B	4C	4E	4屏	
地點	404	405	406	407	408	216	504	505	506	508	510	
1月5日 (四) 第一節	中文卷一 (閱讀) 08:30 - 09:45						英文卷二 (Writing) 08:30 - 10:30					
第二節	地理 10:15 - 11:15											
1月6日 (五) 第一節	英文卷一 (General English) 08:30 - 09:45						公民與社會發展 08:30 - 09:50					
第二節	生物 10:15 - 11:15						英文卷四 (Speaking) 10:20 - 12:50 報到時間及地點, 請見附頁					
1月9日 (一) 第一節	英文卷二 (Writing) 08:30 - 10:00						選修 8:30開考					
	科目	ICT程	倫宗	經濟	生物	歷史	旅款	物理				
	完卷	09:30	09:45	10:00	10:00	10:30	10:45	11:00				
	地點	504		505		506	507	209				
第二節	英文卷四 (Speaking) 10:30 - 13:00 報到時間及地點, 請見附頁											
1月10日 (二) 第一節	中文卷二 (寫作) 08:30 - 09:45						英文卷一 (Reading) 08:30 - 09:45					
第二節	宗倫 10:15 - 11:15						數學 (延伸單元) (考試地點: 209室) 10:15 - 11:45					
1月11日 (三) 第一節	數學 08:30 - 10:00						中文卷一 (閱讀) 08:30 - 10:00					
第二節	生活與社會 10:30 - 11:30						中文卷二 (寫作) 10:30 - 12:45					
1月12日 (四) 第一節	歷史 08:30 - 09:30						數學 08:30 - 10:30					
第二節	資訊科技 10:00 - 10:30											
第三節	英文卷三 (Listening) 11:10 - 12:25 (考試地點: 禮堂)											
1月13日 (五) 第一節	化學 08:30 - 09:30						溫習日					
第二節	中史 10:00 - 11:00											
1月16日 (一) 第一節	物理 08:30 - 09:30						選修 8:30開考					
	科目	ICT網	日文	中史	地理	視藝	化學	體憑				
	完卷	09:30	09:45	09:50	09:50	10:30	10:30	10:30				
	地點	504		505		215	506					
第二節	中文卷四 (口試) 10:00 - 11:30 報到時間及地點, 請見附頁											
1月17日 (二) 第一節	體育 08:30 - 09:10						英文卷三 (Listening) 08:30 - 10:30 (考試地點: 禮堂)					
第二節	視藝 09:40 - 10:05											
1月18日 (三)	備 用 日											
備註:	<p>#學生每天回校時間為上午8:00前。 #考試備用日, 用作補回因特殊情況而未能如期進行之考試。 如所有考試均能依期完成, 則學生於備用日不用回校上課。 #中三加時考生: 408室; 中四加時考生: 508室。 #使用讀屏軟件考生應考地點: 中三級216室、中四級510室。</p>											

中三級
上學期各科考試範圍

科目	內容
中文	卷一：甲部：課文問答及語文常識：《口技》、《賣柑者言》、 《談克制》和《想和做》 乙部：文言閱讀理解一篇，白話閱讀理解一篇。 卷二：甲部：命題寫作，共設兩題，任選一題作答。 乙部：實用文寫作，範疇包括啟事、通告、報告。 卷四：個人短講。準備時間 5 分鐘，口試考核時間 2 分鐘。
英文	Paper 1 1. Reading comprehension 2. Grammar: - Modal verbs (should / ought to/ must /have to / might / could) - Conditionals (Type 0,1,2 conditionals) - Gerunds & to-infinities - Passive voice - Combined tenses - Proof reading 3. Vocabulary: Unit 1 & 2 Paper 2 1. Sentence Patterns 2. Letter of advice 3. Blog entry Paper 3: -TSA format -fill in tables, pie chart, bar chart -Integrated tasks: form and report Paper 4 - Individual presentation Set 1, 2 (Sad Event and Choosing University Subject) - Group Interaction Set 1, 2 (School Website and Family Arguments)
數學	第 1 章 一元一次不等式 第 2 章 整數指數律 第 3 章 百分法 (二) 第 4 章 四邊形 第 10 章 與特殊三角形和多邊形相關的角 校本課程統計 P3 ~ 16

科目	內容
生物	中三級生物科學生學習記錄冊 P. 7-P. 43
化學	課題 1-8 筆記及工作紙
物理	第一章 認識物理實驗室(P. 1-3) 第二章 物質的粒子觀(P. 4-31)
生活與社會	單元 14：香港的勞工市場(1 至 20 頁)(出版社整合版單元 1) 單元 13：香港的經濟表現(1 至 20 頁)(出版社整合版單元 2) 單元 12：香港的公共財政(1 至 20 頁)(出版社整合版單元 3) 單元 18：國際金融中心(1 至 17 頁)(出版社整合版單元 4) 上述課本及相關作業
地理	C2 冊 與自然災害共處 單元 1 至 3.3 (p. 4-35)和等高線圖 (p. 83-85) 所有相關堂課、工作紙、作業、小測及統測內容。
中史	辛亥革命至國共第二次合作 三上 P. 1-63
歷史	課題：歐洲殖民擴張、第一及第二次世界大戰 書：P. 1-104 持續評估練習：練習 1 至 5
資訊及通訊科技	人工智能：第 1 課、第 2 課、第 3 課及第 6 課 Python：第 1 課及第 2 課 (至第 29 頁止)
視覺藝術	評賞藝術 英語詞彙 視覺效果及傳意效果
體育	1. 香港的體育 2. 人體結構
宗教及倫理科	第一課 關顧心靈 第二課 我是誰 第三課 耶穌的一生 筆記及溫習工作紙

2022-2023 年度 中國語文科
上學期考試 中三級
卷四 口試——個人短講

考試日期：16-01-2023（星期三）

學生報到地點及報到時間：

班別	學號	組別	報到時間	報到地點
3E	1-26	第 1 至第 5 組	上午 10:00	409 室
3E	27	第 6 組	上午 10:00	307D 室
3D	1-15	第 6 至第 8 組	上午 10:00	307D 室
3C	1-9	第 8 至第 9 組	上午 10:00	307D 室
3C	10-21	第 10 至 12 組	上午 10:30	409 室
3B	1-14	第 12 至第 14 組	上午 10:30	409 室
3B	15-30	第 15 至 17 組	上午 10:30	307D 室
3A	1-5	第 18 組	上午 10:30	307D 室
3A	6-25	第 19 至 22 組	上午 11:00	409 室
3A	26-39	第 23 組	上午 11:00	307D 室
3B(17)、3C(12)、3D(7)		第 21 組	上午 11:00	網考

S.3 Speaking Exam Grouping (1st Term) 2022-2023

Date: 9th January 2023 (Monday)

Reporting Room: 504

Exam Time	3A	3B	3C	3D	3E
10:30 am	/	/	/	/	No. 1 - 18
10:50 am	No. 1-3	No. 1-2	No. 1-2	No. 1-2	No. 19 - 27
11:10 am	No. 4-7	No. 3-7	No. 3-7	No. 3-6	/
11:30 am	No. 8-12	No. 8-12	No. 8-11	No. 8-12	/
11:50 am	No. 13-17	No. 13-16, 18	No. 13-17	No. 13-15	/
12:10 am	No. 18-24	No. 19-25	No. 18-21	/	/
12:30 am	No. 25-29	No. 17, 26-30	No. 12	No. 7	/